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Protokół nr 24/2020 

z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 24 września 2020 r. w godz.15:30 – 16:40 w sali 26 

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji:                                                  

1/ Andrzej Turowski– przewodniczący Komisji 

2/ Jacek Roszkowski – wiceprzewodniczący Komisji 

3/ Bogdan Bezdziecki  

4/ Sylwester Cimochowski 

5/ Jacek Niedźwiedzki  

6/ Anna Ruszewska   

7/ Sławomir Sieczkowski 

 

W posiedzeniu udział wzięli:       

1. Łukasz Kurzyna – Zastępca Prezydenta 

2. Wiesław Stelmach – Skarbnik Miasta 

3. Agnieszka Szyszko – Pełn. ds. organ. pozarządowych 

4. Dorota Szczęsna– Naczelnik Wydz. Spraw Społecznych 

5. Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydz. Architektury 

6. Ewa Harasim – Naczelnik Wydz. Ochrony Środowiska 

7. Leszek Lewoc –  Dyrektor MOPR 

8. Jarosław Lebiediew – Prezes ZBM TBS. Sp. z o.o. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski przewodniczył posiedzeniu Komisji Finansowo – Budżetowej, który powitał 

zebranych poinformował, że porządek posiedzenia wraz z materiałami został przesłany członkom 

Komisji.   

Przewodniczący wniósł do porządku obrad, jako punkt 2.„Projekt uchwały w sprawie ustalenia 

zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy 

Miasta Suwałki” i jako punkt ostatni „Projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia 

porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Suwałki oraz Gminą Suwałki w sprawie 

wykonania zadania publicznego Gminy Suwałki w zakresie zagospodarowania odpadów 

komunalnych”. Zapytał, czy Radni zgłaszają uwagi do nowego porządku obrad.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag do porządku obrad i przystąpili do głosowania.  

za   głosowało    – 5 radnych 

przeciw    – 0 

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek: 

1. Przyjęcie protokołu nr 23/2020 z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady Miejskiej 

w Suwałkach w dniu 23lipca 2020 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali 

mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Suwałki. 

3. Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 
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pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności pożytku 

publicznego i o wolontariacie na rok 2021.  

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk 

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy  

o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań Miasta 

Suwałki realizowanych w roku 2020 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych.  

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicą Piaskową, rzeką Czarną Hańczą i granicami 

administracyjnymi miasta Suwałk. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części terenów rekreacyjnych nad zalewem Arkadia w Suwałkach. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic Bakałarzewskiej i Grunwaldzkiej  

w Suwałkach.  

9. Informacja z wykonania Budżetu Miasta za I półrocze 2020 roku. (Materiał został dostarczony  

w dniu 27.08.2020 r.) 

10. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2020 r. 

11. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2020-2040. 

12. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Miastem Suwałki oraz Gminą Suwałki w sprawie wykonania 

zadania publicznego Gminy Suwałki w zakresie zagospodarowania odpadów komunalnych.  

13. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 23/2020 z posiedzenia Komisji Finansowo - Budżetowej Rady 

Miejskiej w Suwałkach w dniu 23 lipca 2020 r. 

 

Przewodniczący Andrzej Turowski poinformował, że do protokołu 23/2020 posiedzenia 

Komisji nie wniesiono uwag, wobec czego stwierdził, że protokół, został przyjęty przez aklamację.  

Ad pkt.  2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali 

mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Suwałki. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

– Informacja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Prezes ZBM TBS. Sp z o.o. J. Lebiediew, poprosił o przełożenie terminu procedowania 

ww. uchwały, ponieważ zaproponowana zmiana uchwały powinna być poddana głębszej analizie 

możliwości jej wykonania, w oparciu o Wieloletni Program Gospodarowania Zasobem 

Mieszkaniowym na lata 2021 -2025, który zostanie przygotowany do procedowania na sesję Rady 

Miejskiej w listopadzie bieżącego roku. Prezes stwierdził, że skoro przyglądamy się zasadom 

wynajmu lokali komunalnych, to w pierwszej kolejności należy procedować program  

a następnie zasady wynajmu. Stwierdził, że takiej istotnej decyzji nie można podejmować przed 

określeniem przez Radę Miejską, czym ten zasób mieszkaniowy ma być w najbliższych latach. 
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Prezydent Ł. Kurzyna, przedstawił Informację ZBM TBS dotyczącą ewentualnej zmiany 

Uchwały nr XII/154/2019 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 września 2019 r. w sprawie 

ustalenia zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących w skład mieszkaniowego zasobu 

Gminy Miasta Suwałki w zakresie zwiększenia kryterium metrażowego wynikającego  

z § 1 pkt. 8. Prezydent zaproponował radnym, aby podjąć się merytorycznej dyskusji po zapoznaniu 

się z wszystkim materiałami w tej sprawie oraz zastanowić się nad kwestią jak można to 

uregulować. Prezydent poinformował, że zostanie przygotowane zestawienie, jak to funkcjonuje w 

innych samorządach. Prezydent zaproponował, aby zmiany weszły od kolejnego naboru, który 

będzie trwał przyszłym roku. Przewodniczący Komisji podsumował wypowiedzi i zaproponował, 

aby przedłużyć czas procedowania ww. uchwały do końca listopada br. 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania wniosku. 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przedłużenie czasu procedowania uchwały 

w sprawie ustalenia zasad wynajmowania lokali mieszkalnych wchodzących  

w skład mieszkaniowego zasobu Gminy Miasta Suwałki. 

 

 

Ad pkt.  3 

Informacja z konsultacji społecznych dotyczących projektu uchwały Rady Miejskiej  

w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta Suwałk z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy o działalności 

pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021.  

– Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

    

Komisja pozytywnie zaopiniowała Informację z konsultacji społecznych dotyczących 

projektu uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie uchwalenia Programu współpracy 

Miasta Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 

ust. 3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021.  

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu współpracy Miasta 

Suwałk z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 

ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie na rok 2021. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

 Radna A. Ruszewska zapytała, co z oszczędnościami, które nie zostały wykorzystane na 

zaplanowane działania w roku bieżącym. Część organizacji zrezygnowała sama z działań, a część 

finansowania była zawieszona przez koronawirusa. I jest to sytuacja zrozumiała. Jednak były 

planowane na ten rok konkursy, które powinny przynajmniej zostać ogłoszone, czyli organizacje 

nawet nie miały szansy ubiegania się o środki. Tak było np. w przypadku konkursu na wkłady 

własne. Pełnomocnik A. Szyszko część organizacji nie podpisała umów, ponieważ nie byli w 

stanie zrealizować swoich zadań. Skarbnik W. Stelmach odpowiedział, że skoro nie zostały 

zmniejszone w planie wydatków, to w dalszym ciągu są. 
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Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 4 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 1 radny 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zwolnienia dyrektora 

I Liceum Ogólnokształcącego z Oddziałami Dwujęzycznymi im. Marii Konopnickiej 

w Suwałkach z obowiązku realizacji tygodniowego obowiązkowego wymiaru godzin zajęć 

dydaktycznych, wychowawczych i opiekuńczych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia zadań Miasta 

Suwałki realizowanych w roku 2020 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 
– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  
 

 Dyrektor L. Lewoc poinformował, że zostaną przesunięte niewykorzystane środki przez 

organizacje działające na rzecz osób niepełnosprawnych, które zostaną przeznaczone na 

likwidację barier architektonicznych. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2020 ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu ograniczonego ulicą Piaskową, rzeką Czarną Hańczą i granicami 

administracyjnymi miasta Suwałk. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  
 

Naczelnik Wydziału M. Włoskowska przedstawiła projekt uchwały, w którym 

przedstawiony obszar nie posiada obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego. Na przedstawionym terenie występują uprawy rolnicze, łąki i pastwiska, 

zakrzewienia i zadrzewienia uzupełnione wzdłuż ulic Sejneńskiej i Piaskowej obiektami 

przemysłowymi, magazynowo – składowymi i usługami. Opracowanie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego umożliwi właściwe zagospodarowanie ww. obszaru, poprzez 

określenie warunków, ograniczeń i zakazów oraz zasad korzystania z terenów nim objętych. 

Naczelnik poinformowała, że zostały zgłoszone dwie uwagi do projektu planu, które zostały  

w całości odrzucone. Dotyczyły zwiększenia i wprowadzenia funkcji mieszkaniowej oraz 

mieszkaniowej wielorodzinnej. Obie te uwagi zostały odrzucone.   
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Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicą Piaskową, rzeką Czarną 

Hańczą i granicami administracyjnymi miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego części terenów rekreacyjnych nad zalewem Arkadia w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 11 do protokołu.  

 

Naczelnik Wydziału M. Włoskowska poinformowała, że plan został wywołany wnioskiem 

właściciela Hotelu „Hańcza”, który chce przebudować hotel i wprowadzić funkcję mieszkaniową. 

W planie ustalono wskaźniki, które gwarantują odpowiednią ilość miejsc postojowych na jeden 

lokal mieszkalny 1,5 miejsca parkingowego. Parter budynku powinien zostać usługowy, chroniona 

zostaje bryła budynku, nie może zostać zmieniona oraz nie ma pozwolenia na dobudowanie 

balkonów. Nowy plan dotyczy tylko zmiany funkcji ww. obiektu oraz ewentualnie budowa parkingu 

wielopoziomowego.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego części terenów rekreacyjnych nad zalewem Arkadia  

w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

 

Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic Bakałarzewskiej i Grunwaldzkiej  

w Suwałkach.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 13 do protokołu.  

 

Naczelnik M. Włoskowska poinformowała, że na wskutek rozstrzygnięcia Wojewody 

Podlaskiego został on uchylony, a w związku z tym należało powtórzyć procedurę i wprowadzić 

niewielkie poprawki, które zostały naniesione w zapisach planu. 
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Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych  

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu położonego u zbiegu ulic Bakałarzewskiej  

i Grunwaldzkiej w Suwałkach.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Informacja z wykonania Budżetu Miasta za I półrocze 2020 roku. 

– Informacja stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

– Uchwała RIO stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

  

 Skarbnik W. Stelmach poinformował, że realizacja dochodów własnych z podatków  

i opłat lokalnych jest zdecydowanie lepsza niż w I półroczu. Natomiast wydatki realizowane  

są zgodnie planem. Zadłużenie miasta zostało zmniejszone o około 9 mln. zł. Skarbnik 

poinformował również, że wpłynęła pozytywna opinia Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Białymstoku o przebiegu wykonania budżetu gminy za I półrocze 2020 r. 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała Informację z wykonania Budżetu Miasta  

za I półrocze 2020 roku. 

 

Ad pkt.  10 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta na 2020 r.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

  

Skarbnik W. Stelmach przedstawił generalne zmiany, które powodują, że nie jest  

zwiększane zadłużenie długoterminowe miasta. Skarbnik przedstawił i omówił zmiany planu 

dochodów oraz zmiany planu wydatków. Źródłem pokrycia zwiększonego deficytu są przychody 

pochodzące z wolnych środków, jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym, 

wynikających z rozliczeń kredytów z lat ubiegłych oraz planowanego do zaciągnięcia kredytu na 

wydatki współfinansowane ze środków UE, których refundacja nastąpi w 2021 roku, w kwocie 5 

milionów zł. Kredyt ten zostanie spłacony do 31 grudnia 2021 roku. Kolejne zmiany w budżecie 

dotyczyły braku środków na dofinansowanie wdrażanych podwyżek wynagrodzeń dla nauczycieli, 

ponieważ Miasto nie otrzymało subwencji oświatowej ze środków państwa. Zwiększone zostały 

również wydatki na finansowanie szkolnictwa niepublicznego, tj. szkół, które prowadzone są przez 

organy inne niż samorząd.  

Radna A. Ruszewska zapytała o remont basenu w Szkole Podstawowej nr 10.  Przytoczyła 

treść odpowiedzi Prezydenta na skierowaną interpelację  i zapytała skąd takie koszty remontu i 

dlaczego nie można oszacować ich we wrześniu. Skarbnik W. Stelmach odpowiedział, że dotyczy 

to ujęcia kosztów w planie budżetu na przyszły rok. Prezydent Ł. Kurzyna dodał, że w chwili 

obecnej trwa dokładne szacowanie kosztów, co należałoby zrobić na ww. obiekcie. Obecnie basen 

wymaga generalnego remontu.  
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Skarbnik W. Stelmach zgłosił autopoprawkę, która zostanie przedstawiona na sesji Rady 

Miejskiej. 

Radna A. Ruszewska zapytała, czy przedłużające się prace na ulicy Sejneńskiej  

i  ul. Utrata nie wpłyną w jakiś sposób na budżet? Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że umowa, 

która jest obecnie zawarta z wykonawcą, mówi o tym, że prace mają zostać zrealizowane do końca 

września br. Natomiast podczas kontroli wojewódzkiego nadzoru budowlanego wskazano kilka 

dodatkowych elementów, które powinny zostać wykonane, a które są niezbędne żeby tę ulicę 

dopuścić do użytkowania. Na chwilę obecną wszystkie dodatkowe prace są jeszcze szacowane 

przez wykonawcę.  

Radny A. Turowski zgłosił swoje zaniepokojenie sprawą wydatków na szkoły niepubliczne. 

Skarbnik W. Stelmach poinformował, że kryteria, na jaki okres brani są uczniowie do naliczania 

dotacji zostały mocno poluzowane. A w związku z tym miasto nie ma żadnych prawnych możliwości 

pełnej kontroli.   

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 3 radnych 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 2 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta 

na 2020 r.  

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 18 do protokołu.   

 

Ad pkt.  11 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata  2020-2040. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 19 do protokołu.   

 

 Skarbnik W. Stelmach poinformował, że zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

wynikają ze zmian w budżecie miasta na 2020 rok.   

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 3 radnych 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 2 radnych 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata  2020-2040. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia porozumienia 

międzygminnego pomiędzy Miastem Suwałki oraz Gminą Suwałki w sprawie wykonania 

zadania publicznego Gminy Suwałki w zakresie zagospodarowania odpadów komunalnych.  

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 21 do protokołu.   
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Prezydent Ł. Kurzyna poinformował, że Wójt Gminy Suwałki zwrócił się z wnioskiem  

o zawarcie porozumienia międzygminnego w ramach, którego Miasto Suwałki przejęłoby 

realizację zadania własnego Gminy Suwałki w postaci zagospodarowania odpadów. Treść 

porozumienia została dołączona do projektu uchwały. Zawarcie wyżej wymienionego 

porozumienia jest korzystne dla obu samorządów.  

Radny B. Bezdziecki czy PGO poradzi sobie z odbiorem dodatkowych odpadów z gminy? 

Prezydent Ł. Kurzyna odpowiedział, że wielkość zagospodarowania odpadów z gminy nie ma 

znaczącego wpływu na PGO.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania. 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało  – 5 radnych 

przeciw    – 0  

wstrzymało się od głosu  – 0 

  

 Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie wyrażenia woli zawarcia 

porozumienia międzygminnego pomiędzy Miastem Suwałki oraz Gminą Suwałki w sprawie 

wykonania zadania publicznego Gminy Suwałki w zakresie zagospodarowania odpadów 

komunalnych. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Wolne wnioski. 

 

Przewodniczący Komisji podziękował zgromadzonym za udział i zamknął posiedzenie komisji. 

Na tym protokół zakończono.    
 

 
Przewodniczący  

Komisji Finansowo–Budżetowej 

 Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Andrzej Turowski 

 

 

Protokół sporządziła: Elżbieta Polańska 

 

Gł. specjalista w Biurze Rady Miejskiej 
     Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


